
Protokół  Nr VI/19
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 28 marca 2019r.

VI Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego przewodniczył  Pan Jan Mach – 
Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 28 marca 2019 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 16:35 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Radni nieobecni na sesji:

• Gazda Rajmund

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu.

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 20 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji  Uchwał  i  Wniosków zaproponował  Radną  Teresę  Potysz  oraz Radnego Jana 
Spendel.
Przewodniczącą Komisji została Radna Teresa Potysz.

Głosowano w sprawie:
powołania protokolanta i Komisji Uchwał i Wniosków. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Rajmund Gazda

2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Nie zgłoszono wniosków dotyczących zmiany porządku obrad.



3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z V Sesji Rady 
Miejskiej
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki

4. Sprawozdania Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym
Poruszono następujące sprawy:

– przetargu na budowę przedszkola w Jaśkowicach wraz z budową małej oczyszczalni 
ścieków na tym terenie,

– naprawy elewacji na budynku Orzeskiego Centrum Możliwości,
– zajęć, które będą odbywały się w Orzeskim Centrum Możliwości,
– zebrania mieszkańców centrum na temat wyboru inwestycji służącej  poprawie warunków 
życia mieszkańców przewidzianych do realizacji w ramach środków zaplanowanych w 
budżecie na rok 2019, które odbędzie się w sali Orzeskiego Centrum Możliwości,

– budowy zaplecza sanitarno-szatniowego wraz z zagospodarowaniem otoczenia na obiekcie 
sportowym w Orzeszu przy ul.Bukowina,

– postępowania polegającego na wydaniu decyzji administracyjnej dot. ustalenia 
środowiskowych uwarunkowań dla przedsięwzięcia pn. „Utworzenie Zakładu Przetwarzania 
Zużytego Sprzętu Elektrycznego i Elektronicznego” w Gardawicach,

– składowania podkładów kolejowych przy ul.Wolności w Zawadzie,
– sposobu zagospodarowania terenu na ul.Słowackiego (rejon skrzyżowania) oraz ustalenia 

zjazdu zgodnego z prawem,
– konieczności poprawienia nawierzchni ul.Wolności na zakrętach w rejonie cmentarza oraz 

krzyża oraz odcinka ul.Wolności, który nie był remontowany,
– etapu przetargów na przebudowę ulic Miarki i Matejki oraz objazdu dróg,
– odbioru odpadów komunalnych typu styropian oraz przekazania mieszkańcom informacji 

dotyczącej sposobu segregacji,
– usunięcia kontenerów PCK w Zawiści w rejonie skrzyżowania ulic Mikołowskiej i 

Blachnickiego,
– obchodów Jubileuszu Powiatu Mikołowskiego,
– złożonych wniosków o dofinansowanie remontów dróg z Funduszu Dróg Samorządowych.

5. Sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2018
Wobec braku pytań Przewodniczący stwierdził, że sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2018 uważa się za przyjęte. 

6. Realizacja zapisów Strategii Rozwoju Miasta
Zwrócono uwagę na wzrastającą liczbę mieszkańców oraz  poproszono o wyjaśnienie drastycznego 
spodku liczby osób korzystających z biblioteki.
Przewodniczący zwrócił uwagę, że dane zawarte w Strategii Rozwoju Miasta wymagają 
aktualizacji.

7. Uchwały
a) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Orzesze



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Rajmund Gazda

b) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok
Skarbnik omówiła zaproponowane przez Burmistrza zmiany w budżecie wraz z autopoprawkami, 
co zostało zamieszczone w załączniku Nr 1 do protokołu.

Burmistrz przedstawił program na temat wspierania efektywności energetycznej. Poinformował, że 
w wyniku negocjacji za kwotę 10tys.zł dla dwóch budynków komunalnych przygotowany będzie 
audyt energetyczny, studium wykonalności oraz wniosek o dofinansowanie. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie miasta na 2019 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Rajmund Gazda

c) Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie statutu Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie statutu Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Rajmund Gazda



d) Podjęcie uchwały w sprawie nadawania tytułu Orzeszanin Roku i przyjęcia regulaminu 
określającego zasady i tryb przyznawania tego tytułu

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej nadawania tytułu Orzeszanin Roku i przyjęcia regulaminu 
określającego zasady i tryb przyznawania tego tytułu. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-
Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz 
Szweda, Stanisław Wycisło
PRZECIW (1) Damian Mrowiec
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Artur Brandys
NIEOBECNI (1) Rajmund Gazda

e) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości 
położonej przy ul.Fabrycznej oznaczonej jako działka 1071/28

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości położonej 
przy ul.Fabrycznej oznaczonej jako działka 1071/28. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Rajmund Gazda

f) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości 
położonej przy ul.Fabrycznej oznaczonej jako działka 1074/28

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości położonej 
przy ul.Fabrycznej oznaczonej jako działka 1074/28. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło



NIEOBECNI (1) Rajmund Gazda

g) Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Miasto Orzesze, 
ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady 
kształcenia nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest 
przyznane na rok 2019
Przewodniczący przedstawił protokół z dnia 28 marca 2019r. z przeprowadzonych konsultacji w 
celu poznania opinii organizacji pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w 
sprawie:

• planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w 
szkołach i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Miasto Orzesze, ustalenia 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady 
kształcenia nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest 
przyznane na rok 2019,

• o zmianie uchwały w sprawie utworzenia Miejskiego Żłobka w Orzeszu oraz nadania jego 
statutu.

Protokół stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Miasto Orzesze, 
ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady 
kształcenia nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest 
przyznane na rok 2019. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Rajmund Gazda

h) Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie utworzenia Miejskiego Żłobka w Orzeszu oraz 
nadania jego statutu

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały o zmianie uchwały w sprawie utworzenia Miejskiego Żłobka w Orzeszu oraz 
nadania jego statutu. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 



Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Rajmund Gazda

i) Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Orzesze
Przewodniczący wyjaśnił, że zmiana statutu miasta związana jest z tym, aby radny mógł być 
członkiem 3 komisji. Odczytał protokół Komisji Konsultacyjnej z dnia 28.03.2019r. z przebiegu 
konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Orzesze w przedmiocie zmian Statutu Miasta 
Orzesze, co stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. Dodał, że mieszkańcy opowiedzieli się przeciw 
zmianie statutu miasta.

Radny Krzysztof Giel złożył wniosek formalny, aby ze względu na negatywne opinie mieszkańców 
nie podejmować omawianej uchwały. 

Przewodniczący poinformował, że ze względu na zgłoszenie wniosku formalnego zgodnie z 
zapisami Statutu Miasta dopuszcza maksymalnie dwa głosy, z czego jeden może być popierający 
wniosek i jeden przeciw wnioskowi.

Radny Damian Mrowiec zgłosił wniosek przeciw. 

Radna Joanna Kalus-Grzegorzek opowiedziała się za wnioskiem stwierdzając, że skoro mieszkańcy 
wypowiedzieli się negatywnie w tej sprawie, to uchwała nie powinna zostać podjęta. 

Głosowano w sprawie:
Kto jest za tym aby nie podejmować uchwały w sprawie zmiany statutu miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (10) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Adam Muras, Jan Spendel
PRZECIW (9) Grzegorz Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Teresa Potysz, Adam Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Wojciech Dudek
NIEOBECNI (1) Rajmund Gazda

8. Wolne głosy
1/ Radni poruszyli następujące sprawy:

– przetarg na budowę zaplecza sanitarno-szatniowego wraz z zagospodarowaniem otoczenia 
na obiekcie sportowym w Orzeszu przy ul.Bukowina,

– grafik zajęć na boisku przy ul.Bukowina,
– zapisywanie dzieci do przedszkoli na terenie miasta,
– możliwość reaktywowania centrum rehabilitacyjnego w ośrodku zdrowia w Orzeszu,
– budowa hali sportowej w mieście,
– przeniesienie Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych,
– możliwość wprowadzenia elektronicznych faktur za opłaty z tytułu odprowadzania ścieków,
– prośba mieszkańców odnośnie wykonania oświetlenia na ul.Odrodzenia oraz na tzw. drodze 

KDL14 od ul.Spokojnej do DK81,



– sfrezowanie zjazdu na wjeździe na ulicę Odrodzenia, który powstał po remoncie 
ul.Mikołowskiej,

– konieczności porządkowania rynku oraz dróg na terenie miasta po okresie zimowym.  

2/ Przewodniczący poinformował, że:
– 13 orzeskich placówek oświatowych w referendum opowiedziało się za strajkiem,
– wpłynęła skarga na dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 9 w Orzeszu-Zgoniu,
– zakończyły się zebrania sprawozdawcze wszystkich jednostek OSP. Dodał, że w zebraniu 

jednostki OSP Zawiść wzięli udział zacni goście czyli Śląski Komendant Wojewódzki PSP 
st. bryg. mgr inż. Jacek Kleszczewski oraz Posłanka Izabela Kloc. Stwierdził, że w kwietniu 
na sesji Komendant OSP przedstawi informację na temat funkcjonowania poszczególnych 
jednostek,

– w dniu dzisiejszym odbył się Turniej Wiedzy Pożarniczej na szczeblu gminnym. Wymienił 
zwycięzców,

– remontowana jest posadzka w garażach OSP Gardawice, co będzie opiewało na kwotę ok. 
10tys.zł,

– zakup tablicy na budynek OSP Jaśkowice w kwocie 2,5tys.zł (netto) zostanie sfinansowany 
przez radną,

– wpłynęły pisma:
• Radnego Adama Muras jako interpelacja dotycząca przycinki konarów i gałęzi drzew przy 

ul.Jaśkowickiej,
• mieszkańców odnośnie transmitowania posiedzeń komisji rady miejskiej, co stanowi 

załącznik Nr 4 do protokołu,
• mieszkańców w sprawach regulacji i remontów dróg: ul.Traugutta, ul.Podgórska, 

ul.Śniadeckiego i ul.Szafrańca,
• mieszkańców Zgonia do Powiatowego Zarządu Dróg dotyczące położenia nawierzchni 

asfaltowej na ul.Świerkowej, co stanowi załącznik Nr 5 do protokołu,
• Archidiecezji Katowickiej z zaproszeniem na wielkopostne dni skupienia dla 

samorządowców, co stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.

3/ Pani Sylwia Krawczyk poinformowała, że odbyło się spotkanie z dyrektorami oraz Związkiem 
Nauczycielstwa Polskiego i to nauczyciele w dany  dniu będą deklarować, czy strajkują czy też nie. 
Dodała, że rodzice uczniów powinni na bieżąco śledzić librusa i czytać ogłoszenia. 

9. Zamknięcie Sesji
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął 
VI Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie. 

                                                                                                                             Przewodniczący

     Protokołowała                                                                                                Rady Miejskiej
 

mgr Marzena Nowak                                                                                       mgr inż. Jan Mach

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


